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ROK 2004 



ZAUJÍMAVOSTI Z MATRIKY 

Prvé dieťa roka 2004 v obci 

V roku 2004 pribudlo do matriky len sedem novorodeniatok. Prvým dieťaťom roka bola 

Dominika Kvasnicová. Tento prvý prírastok však pribudol až v mesiaci apríl. Ďalší sa narodili 

dvaja chlapci a ešte štyri dievčatá. 

Rozlúčili sme sa 

Je smutné, že zomrelo dvakrát viac občanov ako sa narodilo. Do večnosti nás predišlo týchto 

14 spoluobčanov: Terézia Šulecová, Mária Dankovičová, Mária Štefunková, Františka 

Piknová, Jaroslav Bočko, Viktória Kožányiová, Františka Lovásová, Anna Šimová, Jozef Špila, 

Jaroslav Škarítka, Ján Široký, Alojz Antal, Eduard Falath, Ján Turanský. 

Novomanželia 

Manželstvo uzavrelo 7 manželských párov, iba jednu dvojicu tvorili obidvaja naši mladí 

spoluobčania. 

Naši najstarší 

Prím najstarších manželov si udržali, aj keď s podlomeným zdravím, 88 roční Štefan a Kamila 

Horváthoví. Najstaršia občianka bola 93 ročná Cecília Puškášová. 

Nové priezviská a mená 

V priebehu roka sa do obce prisťahovalo 32 občanov. Odsťahovalo sa 19 občanov. Pribudli 

nové priezviská Kajdači, Grman, Vöröš, Kašajová, Šimek, Kvetan, Irsák, Ryba a mená Bibiana, 

Janette, Corina. 

ČINNOSŤ OBECNÉHO ÚRADU 

Zmena v Obecnom zastupiteľstve 

Počas roka nedošlo k zmene pracovníkov OcÚ, až samotný záver roka priniesol zmenu 

v zostave poslancov. Mandátu poslanca sa vzdal Martin Sivák. Na uvoľnené miesto poslanca 

zastúpila náhradníčka Zuzana Miháliková. Dňa 30.12.2004 zložila Sľub poslanca a starosta 

obce Ing. Jarolím Šimo jej odovzdal Osvedčenie o zvolení za poslanca OZ vo Vlčkovciach. 

Na základe zmien v Zákone o Obecnom zriadení, bol upravený pracovný pomer hlavnej 

kontrolórky na 0,05 úväzku. Od 1.1.2005 sa zmenil pracovný pomer na stály. (Doteraz bola 

uzatváraná Dohoda o vykonaní práce na dobu 1 roka). Funkciu hlavnej kontrolórky naďalej 

zastávala Ružena Brestovanská. 

K riešeniu problémov obce a plnenie úloh plánu sa poslanci OZ zišli na 14. zasadnutiach, z toho 

bolo 6 mimoriadnych. Čo všetko sa riešilo: 

Čerpanie rozpočtu za rok 2003 

Bez výhrad bola schválená Správa starostu o čerpaní rozpočtu za rok 2003 s nasledovným 

výsledkom hospodárenia: 

10% do rezervného fondu     92 854,00 Sk 

do príjmov    835 685,58 Sk 

spolu výsledok hospodárenia  928 539,58 Sk 



ktorý bude zahrnutý do príjmovej časti rozpočtu v roku 2004. 

Auditorskú správu vypracovala Ing. Serenčéšová, prijatá bola bez výhrad. 

Dodatky k Návrhu rozpočtu na rok 2005 

Návrh rozpočtu na rok 2005 bol schválený s nasledovnými dodatkami: 

Poplatky v škole 

V stravovacom zariadení pri ZŠ Vlčkovce sa od 1.1.2005 zvýšia poplatky stravného na: 

11,-Sk desiata – deti MŠ 

33,-Sk celodenná strava – deti MŠ 

28,-Sk obed – žiaci ZŠ 

Výška mesačného príspevku rodičov na čiastočnú úhradu nákladov spojených s hmotným 

zabezpečením 150,-Sk v MŠ a 70,-Sk v školskom klube. 

Zároveň k 31.12.2004 OZ zrušilo jedno miesto pedagogického pracovníka v MŠ z dôvodu 

nadbytočnosti, s vyplatením odstupného platu. 

Premietanie po novom 

Pre filmový klub Pohoda bol odsúhlasený príspevok na zakúpenie premietacieho prístroja 

s príslušenstvom (videoprojektor) v maximálnej výške 130 000,-Sk. 

Na úhradu nákladov na energie v kostole bol schválený finančný príspevok 20 000,-Sk. 

Vzhľadom na zvýšenie nákladov na vývoz odpadu zo strany firmy A.S.A. sa zvýšila táto 

položka o 25 200,-Sk. 

Na nákup skartovacieho stroja a digitálneho fotoaparátu odsúhlasených 12 500,-Sk. 

Na vybudovanie samostatného zdroja vody pre zdravotné stredisko 20 000,-Sk a jednorazový 

príspevok 10 000,-Sk na opravu podlahy v zubnej ambulancii. 

Pre ZŠ s MŠ bola odsúhlasená finančná výpomoc vo výške 250 308,-Sk, ktorú tvoria výdavky 

na mzdy a odvody poistného, platby za energie, telefón, príspevok na stravovanie od 

zamestnávateľa a odstupné. 

Doplnok k Platovému poriadku 

Ďalej bol schválený doplnok k platovému poriadku obce nasledovne: 

385,-Sk za výkon funkcie poslanca OZ (mesačne) 

770,-Sk za výkon poslanca – člena OR 

110,-Sk predseda komisie 

Všeobecne záväzné nariadenia 

Prerokované a schválené boli VZN: 

- o miestnych daniach a poplatkoch za komunálne a stavebné odpady 

- o určení školských obvodov obce 

- o vyhradení plochy pre nalepovanie predvolebných plagátov 

- o verejnom poriadku prihlásení pobytu občanov v obci 

- smernica o verejnom obstarávaní 

- interné smernice na vedenie účtovníctva 



Komisia pre ochranu verejného záujmu pri výkone funkcie 

Zriadená bola komisia pre ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií v obci, v zložení Ing. 

Peter Uhrovič, Ing. Sabína Klačová, Mgr. Andrej Caban a Rudolf Križanovič, a inventarizačná 

komisia a naloženie s vyradeným majetkom ZŠ. 

Upravené boli otváracie a zatváracie hodiny na cintoríne (sezónne). 

Prevádzka v MŠ bola stanovená od 615h. 

Nový systém daní a poplatkov 

Národná rada SR schválila zákony, ktoré sú potrebné pri fiškálnej decentralizácii v samospráve 

obcí pre rok 2005:  

Príjmy samosprávy budú tvoriť výnosy z dane príjmov fyzických osôb, vlastné príjmy (miestne 

dane a poplatky, ako je daň z nehnuteľností, za psa, za užívanie verejného priestranstva, za 

jadrové zariadenia, komunálne odpady a iné) a príjmy zo štátu na financovanie originálnych 

kompetencií. 

Kritériom na prerozdeľovanie dane z príjmov fyzických osôb je trvalý pobyt občanov v obci. 

Pripravuje sa nový systém daní a poplatkov vyberaných obcou. 

Právne služby občanom 

Novinkou v službe občanom bolo poskytovanie právnych služieb pre občanov v oblasti 

obchodného, občianskeho, pracovného, správneho práva do 30.6.2005 v rozsahu 5 hodín 

mesačne. Platba zo strany OcÚ je 1 190,-Sk za mesiac s DPH. 

Sťahovanie Materskej školy 

Viackrát riešeným problémom boli budovy našich škôl. Z dôvodu vysokých nákladov na 

prevádzku bolo nevyhnutné presťahovať ZŠ a MŠ do jednej budovy. Nakoniec vyhral ten 

šťastnejší návrh s presťahovaním MŠ do ZŠ. Navrhovaný opačný variant by dehonestoval 

školstvo v našej obci úplne. Tento krok OZ bol dôsledkom macošského postoja štátu 

k problematike školstva, zvlášť materských škôl. 

Výstavba – zmeny v obci 

Obec Vlčkovce na všetok materiál a práce, ktoré boli vykonané pri prestavbe a rekonštrukcii 

budovy ZŠ z dôvodu presunu MŠ vynaložila 130 000,-Sk. Z toho bolo zakúpené zariadenie na 

úpravu vody v hodnote 46 000,-Sk. Úhrada nákladov spočívala zo sponzorských darov, 

finančný dar vo výške 25 000,-Sk, zľavy na vykonané práce a poskytnutý materiál od našich 

podnikateľov, práca našich nezamestnaných spoluobčanov bola poskytnutá zdarma. Práce 

koordinoval Jozef Miklovič a Miloslav Mikuláš.  

Rekonštrukčné práce budovy ZŠ za pomoci občanov a sponzorov 

Pri dokončovacích prácach pomáhali pedagogickí a hlavne nepedagogickí pracovníci školy 

Martina Gulová, Ľudmila Vašková, Marcela Supeková. Bezplatne sa podieľali občania: Emília 

Blažeková, Juraj a Jozef st. aj ml. Dankovičoví, Zdenek Donay, Peter Kocmál, Jaroslav 

Kocmál, Ferdinand Miklovič, Zuzana Vidličková, Jozef Šuran, Emil Hasila, Milada Bocánová, 

Viera Cíchovská, Zita Jakubechová, Rozália Plechlová, Jozef Kollár. 

Vďaka patrí sponzorom: 

Mária Križanovičová – Stavebniny RUPET Cífer – stavebný materiál a doprava 



Ing. Jozef Čapoš – JJJDDD Vlčkovce – finančný dar 

Mgr. Ladislav Krechňák – CHS Consulting – finančný a vecný dar 

Ing. Timotej Bachratý – TRUCKS SERVIS Vlčkovce – stavebný materiál a doprava 

PD Zeleneč – rezivo (so zľavou) 

Miroslav Falath – MOD Vlčkovce – pletivo a dovoz 

Jozef Martinus – všetky stolárske práce 

Peter Stríž – maliarske práce so zľavou 

Hostinec u Michala a M-Club – doprava materiálu 

Ing. Cyril Lukačovič – FIRBACH – rekonštrukcia WC a sprchy pre potrebu MŠ – so zľavou 

Štefan Ševčík a Jozef Orešanský – elektroinštalačné práce a materiál – so zľavou 

CUKOP a.s. – palety a materiál 

Práce boli vykonané v prázdninových mesiacoch júl – august 2004. 

Ako ďalej s budovou MŠ? Cudzie jazyky? 

Ako ďalej s budovou MŠ? Znovu ďalšie rokovania. Záujemkyne zo Seredi chceli využiť 

priestory na zriadenie medzinárodnej škôlky s výučbou anglického či francúzskeho jazyka. 

Škoda, že tento zámer ktorý by pokračoval v pôvodnom poslaní budovy nevyšiel. Cielený bol 

pre zahraničné firmy a snáď by poskytoval aj možnosť výučby našich detí, (veď práve cudzie 

jazyky našim rodičom chýbajú). 

Ubytovňa? 

Záujem bol aj o ubytovanie zamestnancov pre firmy Peugeot Citroen. 

Autoservis 

Nakoniec sa priestory MŠ zmenili na skladové a administratívne pre firmu RaJ, Ing. Juraj 

Blažek, Trnava s.r.o. Firma má 10-ročnú činnosť, zaoberá sa predajom autoservisnej techniky, 

nákupom a predajom potravinových polotovarov (arómy, koncentráty, farbivá). Parkovanie 

firemných áut si vyžiada prebudovanie časti dvora a výstavbu skladu za budovou. Schválené 

bolo ročné nájomné vo výške 360 000,-Sk, s predpokladom odkúpenia majetku. 

5. etapa kanalizácie 

Ďalším vážnym problémom bola dostavba kanalizácie v obci, ktorá sa skomplikovala krachom 

firmy. Dňom 11.6.2004 odstúpila obec od Zmluvy o dielo, ktorá bola uzatvorená 

s dodávateľom stavby 5. etapy kanalizácie, s Jozefom Očvárom Ing. – INGAS, súkromný 

podnikateľ Košice. Obec plánovala uplatniť voči nemu pohľadávky za odplatu 40% sumy, čo 

je 347 639,-Sk. Možnosť dostavby inou firmou zvýši náklady na dokončenie. 

Na stavenisku obecnej kanalizácie 5. etapy namontovala firma FINTA čerpadlá. Pôvodná 

stavba prečerpávacej stanice bude ponechaná s možnosťou využitia ako vodného zdroja 

(požiarna nádrž), nakoľko demontáž stanice by bola finančne náročná. 

Na dokončenie 5. etapy bola nakoniec vybraná firma AQUMONT. Na kanalizáciu bude 

napojená aj firma ZAMA – INTERIER, ktorá sa bude spolupodieľať sumou 70 000,-Sk. 

Obecný vodovod 

V spolupráci s obcami Opoj a Križovany sa pokračovalo v príprave projektovej dokumentácie 

celoobecného vodovodu a prívodu pitnej vody do obce. Finančné prostriedky z Eurofondov 



môže získať len vodohospodárska spoločnosť, preto sa prikročilo k spolupráci s firmou 

TAVOS a.s. Piešťany.  

Podpora z fondov Európskej únie 

OZ odsúhlasilo spoluprácu s obcou Križovany n/D na získanie nenávratných finančných 

prostriedkov z fondov EÚ pre projekty „Plán hospodárskeho a sociálneho rozvoja obcí a tiež 

Zmluvu o združení týchto finančných prostriedkov. 

Územný plán obce 

Pre našu obec sa spracováva nový Územný plán, nakoľko doterajší plán bol spracovaný ešte za 

čias bývalého Dudváhu. V ňom by už mali byť zapracované nové lokality vhodné na bytovú 

výstavbu, alebo rozšírenie priemyselného parku. 

Výstavba bytov v obci 

Otázka výstavby bytov sa rieši už dlhšie. OZ súhlasilo so založením akciovej spoločnosti 

a s peňažným vkladom na výstavbu bytov pre spoločnosť PSA PEUGEOT CITROEN, 

prípadne ďalších obyvateľov, v zmysle projektov vypracovaných spoločnosťou T.I.S. INVEST 

s.r.o. Akcionármi by boli obce Opoj, Vlčkovce, Križovany, Zavar, Dolné Lovčice 

a Brestovany. Návrh umiestnenia lokality v našej obci bol na pozemkoch za ihriskom, v lokalite 

Horné záhrady. 

OZ pripomienkovalo výstavbu bytových domov firmou STAVOIMPEX Holíč v obci (za 

Majerom). K súboru bytových domov 5x19 bytových jednotiek požadovali doplniť prístupovú 

komunikáciu z hlavnej obecnej cesty. 

Pozemkové úpravy 

Pokračovalo sa vo vykonávaní pozemkových úprav, ktoré by mali byť ukončené v roku 2009. 

zameranie skutkového stavu hraníc pozemkov vykonáva firma GEOSPOL s.r.o. 

Rozšírenie NN siete 

Podpísaná bola kúpna zmluva z dôvodu úhrady za vybudovanie 22 kV prípojky transformačnej 

stanice a rozšírenie NN (nízkonapäťovej) siete, ktorá prešla do majetku Západoslovenskej 

energetiky Bratislava. 

Príjem signálu z internetu 

Modernizovalo sa aj v budove OcÚ. Na streche OcÚ bola firmou DATIS namontovaná 

mikrovlnná anténa na príjem signálu z internetu, ktorá zvýhodní podmienky pre obec. 

Rekonštrukcia v budove OcÚ 

V kinosále OcÚ bola uskutočnená rekonštrukcia kúrenia firmou FIRBACH – Ing. Lukačovič, 

s nákladom 150 000,-Sk. 

Vysielací pult na OcÚ bol vymenený za novú rozhlasovú ústredňu pre miestny rozhlas. 

Pôvodný pult poslúži na ihrisku TJ, snáď prebudí aj našich futbalistov. 

Problém našich vodičov 

Tešíme sa z vybudovaného diaľničného privádzača, ale priniesol aj problém našim vodičom. 

Podľa nariadenia Ministerstva dopravy o spoplatňovaní diaľnic, budú musieť aj naši občania – 



vodiči (ktorí cestujú do Trnavy – Serede za prácou, či na nákupy) pri používaní diaľničného 

privádzača mať zakúpenú diaľničnú známku. Nepomohla ani relácia v STV so starostom obce 

a spoluobčanom Jánom Habinom. 

Snaha o reklamu sa tentoraz nevyplatila firme Danter z Dunajskej Stredy. V záhrade rodinného 

domu č. 222 si neoprávnene osadili reklamnú tabuľu. Uložená bola pokuta pre firmu vo výške 

5 000,-Sk. 

Vynaliezavosť za každú cenu 

Likvidáciou Hliníka zanikla skládka odpadu, ale riešenie sa našlo. Neznámy páchateľ si našiel 

vhodné miesto na založenie divokej skládky odpadu v chránenej lokalite Vlčkovského hája. 

Takže sú aj takí, ktorí snahu o krajšie a zdravšie životné prostredie ignorujú. 

UDALOSTI CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

Voľby prezidenta SR 1. kolo 

3. apríla 2004 sa uskutočnilo 1. kolo volieb prezidenta SR 

Výsledky volieb v obci Vlčkovce: 

Počet zapísaných oprávnených voličov  907 

Počet zúčastnených oprávnených voličov  479 

Počet odovzdaných platných hlasov    476 

Počet odovzdaných neplatných hlasov      3 

Celková účasť voličov v našej obci     53% 

Prehľad o počte odovzdaných platných hlasov pre kandidátov na funkciu prezidenta SR: 

Bernát Stanislav, Ing.        1 

Bútora Martin, Doc., PhDr.     37 

Gašparovič Ivan, Doc., JUDr., CSc.  125 

Kalman Jozef, RSDr.        2 

Králik Ján, Ing., CSc.        1 

Kubík Július         2 

Kukan Eduard, JUDr.      83 

Mečiar Vladimír, JUDr., Dr.h.c.  178 

Mikloško František, RNDr.     25 

Schuster Rudolf, Ing., PhD.     21 

Šesták Jozef, Ing., PhD.       1 

2. kolo – voľby prezidenta SR 

17. apríla 2004 – Druhé kolo voľby prezidenta SR 

Počet zapísaných oprávnených voličov  910 

Počet zúčastnených oprávnených voličov  490 

Počet odovzdaných platných hlasov   483 

Počet odovzdaných neplatných hlasov      7 

Celková účasť voličov v obci      54% 

Počet získaných hlasov: 

Kandidát č. 1  Gašparovič Ivan, Doc., JUDr., CSc.  279/58% 

Kandidát č. 2  Mečiar Vladimír, JUDr., Dr.h.c.  204/42% 



Veľa úspechov 

Podľa výsledkov volieb v SR sa stal prezidentom SR Gašparovič Ivan, Doc., JUDr., CSc. 

Referendum 

3. apríla 2004 Referendum o vypísaní predčasných volieb do parlamentu: 

Počet zapísaných oprávnených voličov  908 

Počet zúčastnených oprávnených voličov  378 

Počet odovzdaných platných lístkov   374 

Počet odovzdaných neplatných lístkov      4 

Účasť občanov na voľbách      42% 

Počet odpovedí ÁNO     322 

Počet odpovedí NIE       52 

Referendum pre nízku účasť voličov v SR nebolo platné. 

Vstup SR do EÚ 

1. mája 2004 vstúpila Slovenská republika do Európskej únie 

Voľby do Európskeho parlamentu 

13. júna 2004 voľby poslancov SR do EÚ 

Počet zapísaných voličov  914 

Počet zúčastnených voličov  125 

Počet platných hlasov   125 

Počet platných hlasov pre jednotlivé strany, hnutia, koalície: 

Strana maďarskej koalície (SMK)     0 

Aliancia nového občana (ANO)     4 

Slovenská demokratická a kresťanská únia  17 

Maďarská federalistická strana     0 

Živnostenská strana SR      2 

Demokratická únia Slovenska     0 

Komunistická strana Slovenska     5 

Slobodné fórum       4 

Koalícia SNS, Pravá Slovenská národná strana   1 

Slovenská ľudová strana      2 

Aktívne ženy – OS Slovenska     1 

SMER (tretia cesta)     22 

ĽS – Hnutie za demokratické Slovensko  22 

Kresťanskodemokratické hnutie   26 

Koalícia Hnutie za demokraciu, Ľudová únia 10 

Občianska konzervatívna strana     7 

Rómske kresťanské demokratické hnutie v SR   2 

  



KULTÚRNOSPOLOČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 

Fašiangy 

Po vlaňajšej prestávke sa 21.2. prebudili zo zimného spánku maškary a dokonca omladli. Na 

cestu ulicou sa vybrali mládežníci a deti zo Srdiečka. Nechýbala striga, cigánka s kočíkom, no 

najviac sa vytancovala kostra v podaní Ľuba Matúša. Spev doprevádzal hrou na gitare Jaro 

Škarítka. Za celý deň poriadne vymrzli. Zážitok mali aj tí najmenší, aj keď plný strachu. 

Na ďalší deň bolo v kinosále Pochovávanie basy. Najskôr sa vtipmi a piesňami predstavila 

Vlčkovanka. Obrad pochovávania basy predviedli už profesionáli Rudolf Križanovič a Jaroslav 

Jakubech a riadne sa vyplakala Anka Ištvanovičová. Návštevnosť bola slabšia, určite vplyvom 

nepríjemného sychravého počasia s dažďom a snehom. 

V miestnom rozhlase bola 17.3. odvysielaná relácia OV protipožiarnej ochrany, ako výzva 

a varovanie pred vznikom požiarov hlavne pri spaľovaní odpadu. 

Zber odpadových surovín 

Občania si už zvykajú na upratovanie pre vyhláseným zberom. Bolo to vidno aj v sobotu 27.3., 

keď sa uskutočnil zber železa a autobatérií. Priamo pred domy mali v ďalšie  dni občania 

možnosť vyložiť starý textil, nábytok, bielu techniku a elektroniku. Tento zber uskutočnili 

pracovníci v programe malých obecných služieb bez nákladov.  

Máj – symbol jari a lásky a vstupu SR do EÚ 

Aj pri stavaní mája fandilo tentoraz menej divákov. Opäť zasiahlo počasie, dážď s búrkou, ale 

aj majstrovstvá sveta v hokeji – zápas SR a Rusko. Skalní diváci fandili pred obrazovkou 

v Hostinci u Michala a aj regrútom. Ale smola sa lepila, chlapcom padol strom cez cestu, dážď 

prekazil plánovaný táborák na ihrisku. Nočná oslava vstupu SR do EÚ nevyšla. Keďže máj sa 

stal v tomto roku nielen symbolom jari a lásky, ale aj nášho vstupu do EÚ, verme, že táto cesta 

bude optimistická. 

Deň matiek 

Druhá májová nedeľa bola Dňom matiek. Organizátorky, členky kultúrnej komisie Anna 

Ištvanovičová a Mária Madarová sa predstavili v úlohe konferencierok. Matkám a babičkám sa 

s blahoželaním a vďakou prihovoril starosta obce Ing. Šimo. Veľmi pekný program predviedli 

deti MŠ – básne a piesne s doprovodom harmoniky p. učiteľky Lýdie Retzerovej. Zvlášť 

zaujímavá bola scénka „Lipa“, s pôsobivými kostýmami lienky, motýľa, stromu – lipy, ale aj 

výborné zameranie na ekológiu a ochranu stromov. Zahanbiť sa nedali ani žiaci ZŠ. Všetci do 

jedného sa zapojili do pásma spevu, básní a tanca. Repertoár zmenila aj Vlčkovanka, zaradením 

vhodne motivovaných piesní. Štefka Dobrovodská pridala báseň Slovenka.  

Veľký úspech zožala skupina TECUM v zložení Jaro Škarítka, Ľubo Matúš a 3 dievčatá 

z Križovian, moderným mladistvým podaním piesní. 

Slovenka 

Poteš že, ma, poteš  

radostná spomienka,  

nedaj mi zabudnúť,  

že som ja Slovenka. 



Hej, Slovenka som ja,  

Tatry ma zrodili,  

ony ma na rukách  

materských nosili. 

Strieborného Váhu  

vlnky mi hrávali,  

tatranské doliny  

láskou ma objali. 

Či teda naďalej  

Slovenkou ja budem?  

Slovenka som bola,  

Slovenskou ostanem! 

Majstrovstvá Slovenska u nás 

Nevídaný ruch a hluk zavládol v našej dedine 22.5. Na bývalej ceste do Seredi pri Mačkavári 

sa uskutočnili Majstrovstvá Slovenska v šprinte motocyklov a tuningových áut. Organizátorom 

bola spoločnosť „TT motor team Trnava“. Rušno bolo aj v motoreste ESO, kde bolo 

vyhodnotenie, ktoré vyvrcholilo striptízom. 

V ten deň bolo odvážne čo len prejsť cestou, pretože autá a motocykle sa bez prestania preháňali 

ulicou i uličkami. Ba mnohí odvtedy považujú aj cestu v obci za pretekársku dráhu. Počasie 

nežičilo, ale divákov neodradilo. Autá a kaskadéri lákali deti a rodičov aj z okolia. 

Oslava sviatku detí 

Oslava MDD sa 5.6. obišla bez pripravovaných súťaží, opekačiek, jazdy na koňoch. Deti sa 

museli uskromniť s vystúpením kúzelníka v kinosále a s darčekmi od sponzorov. Akcie na 

ihrisku sa presunuli o týždeň. 

60. výročie SNP, Spomienka pri pomníku padlých v 2. svetovej vojne 

26.8. odznela v miestnom rozhlase spomienková relácia pri príležitosti 60. výročia SNP. 

V podvečer bola spomienka a kladenie kytice pred kostolom, pri pomníku padlých 

spoluobčanov v 2. svetovej vojne. Zazneli piesne v podaní Vlčkovanky a báseň predniesla 

Štefka Dobrovodská. V príhovore si pamiatku padlých uctil Ing. Milan Šimo. Menovite si uctil 

pamiatku účastníkov odboja. Kyticu k pomníku položil starosta obce Ing. Jarolím Šimo 

a Veronika Fuknová – členka Zväzu protifašistických bojovníkov. 

Posledný účastník SNP nás opustil 

Posledným žijúcim členom u nás bol bývalý odbojár Ján Široký, ktorý práve v tieto dni prehral 

zápas o život. Zomrel práve 1.9., v deň kedy sme si pripomínali 65 rokov od vypuknutia 2. 

svetovej vojny. Je to zároveň aj Deň ústavy SR. Spomienky na ťažké chvíle, ktoré Janko prežil 

počas SNP v zajatí opísala jeho príbuzná – sestra Irma. Veľa si toho nepamätá, hlavne nie 

presné dátumy a miesta jeho pobytu počas SNP. Jej výpoveď je v závere tohto záznamu. 

Pri náhodnej prechádzke ulicou 14.9. ma zaujal mladý muž, ktorý vystúpil z auta pred dom 

Štefunkovým – Falathovým. Zaujala ho pamätná tabuľa na dome. Bol prekvapený komu patrí. 

Sám je zberateľom mincí a vedel o činnosti Fraňa Štefunku v tejto oblasti. Bol to veľmi dobrý 



pocit a výzva k úcte zo strany domácich. Vynorila sa mi myšlienka, čo tak pamätná izba, alebo 

aspoň kútik niekde vo vchode OcÚ? 

Spomínali „šesťdesiatnici“ 

18.9. v pekný sobotný deň zasadli opäť do školských lavíc spolužiaci, ktorí začínali ako prváci 

v šk. roku 1950/51. Bolo ich vtedy 35. Zo školskej kroniky sa teraz dozvedeli, že boli prví 

prváci, ktorí zdravili pozdravom „Práci česť“ a oslovovali „súdružka učiteľka“. Po oživení 

spomienok v škole neobišli cintorín a poďakovali sa na sv. omši. Stretnutie pokračovali pri 

bohatom stole v klube OcÚ až do polnoci. Tu si vypočuli 27 veselých i vážnych príbehov 

šesťdesiatnikov. Organizátormi boli Helena Šarmírová, Ing. Alžbeta Šenkovičová – Šulecová 

a Veronika Fuknová. 

Posedenie dôchodcov 

Nedeľné popoludnie 12.12. patrilo dôchodcom. OcÚ pripravil posedenie so sladkým darčekom. 

Kultúrnym programom zabávali deti MŠ a ZŠ. S novým úspešným programom sa predstavila 

Vlčkovanka. Pri driapačke peria spomínali na detstvo, hry, smutné, strašidelné i veselé príhody. 

V prílohe je rozprávanie Márie Hlavičkovej o pasení husí a spomienka Štefky Dobrovodskej 

na tancovačky kedysi. Prišla aj Lucia v postave Anky Ištvanovičovej. V predvečer sviatku 

Lucie poometala všetko zlo, ako inak celá v bielom. 

Podujatí v obci bolo viac, ďalšie sú uvádzané pri činnosti organizácii a klubov. Starosta obce 

Ing. J. Šimo sa zúčastnil podujatia v Abraháme na Ochutnávke a výstave starých slovenských 

jedál. Bude pokračovanie aj u nás? V závere kalendárneho roka svojim vinšom v miestnom 

rozhlase poďakoval občanom, sponzorom a poslancom a tým ukončil kalendárny rok v našej 

obci. 

Informovanosť občanov 

Občania boli o aktuálnych informáciách denne oboznamovaní miestnym rozhlasom. 

Náročnejšie oznamy boli vo vývesnej skrinke pred OcÚ alebo vo vstupnej časti OcÚ. 

VLČKOVSKÝ OBČASNÍK 

K programovaniu a priblíženiu života v obci prispel aj v tomto roku náš Vlčkovský Občasník. 

Či už to bolo zo života školy, alebo informácie zo zasadnutí OZ, blížiace sa sviatky, či oslavy 

v obci. súčasťou bolo aj jedno číslo Vlčkovského školáčika. Zvlášť sme uvítali prílohu k 70. 

výročiu vysviacky nášho kostola a pohľadnice obce, ktoré nafotil František Vidlička. Tlač 

zabezpečil Michal Blahút. Štyri vybrané kusy pohľadníc s motívom kostola dostala každá 

domácnosť. Ďalšie boli v predaji v obchodoch. Bol to pekný darček k tejto udalosti od OcÚ. 

Občania isto uvítali Právne poučenie na každý deň zamerané na problémy s dedičným konaním, 

alebo ďalšie s hlásením trvalého či prechodného pobytu. Úvodom tejto témy bol článok 

s vtipným názvom „Slunce, seno, erotika na Vlčkovský spôsob“. Právne rady aj od Mgr. 

Martina Šenkoviča. 

„Deň Zeme“ 

Z príležitosti „Dňa Zeme“ ktorým je 22. apríl, bolo uverejnené poučenie zamerané na ochranu 

ovzdušia. Okienko Červeného kríža prinieslo informácie v preventívnych prehliadkach 

a darcovstve krvi. Článok 59 rokov v mieri pripomenul dni, ktoré priniesli slobodu po rokoch 

2. sv. vojny. 



PÍSALI O NÁS 

TN-TH EXTRA 

Celá stránka bola venovaná 20. výročiu Vlčkovanky, od jej začiatkov až po terajšiu obetavosť, 

ktorou spríjemňujú život spoluobčanom. Za občanov a reprezentáciu obce poďakoval všetkým 

členom starosta obce. Blahoželanie Vlčkovanke uverejnil aj TN-TH EXTRA z 2.8.2004 pod 

názvom „Živió Vlčkovanka!“ 

TRNAVSKO 

V 9. týždni regionálneho týždenníky TRNAVSKO bol uverejnený článok „Dnes sa 

fungujúcimi kinami v našom okrese môžu pochváliť len štyri obce“. Okrem iného zaujalo: 

„Dnes sú už kiná na dedinách úplnou raritou. Do kina si je možné zájsť ešte v Smoleniciach, 

Bučanoch, Vlčkovciach a Dolnej Krupej... Štyri dedinské kiná ešte odolávajú osudu...“ 

TN-TH EXTRA 

Pochvalný dvojstránkový článok o Vlčkovciach bol uverejnený v TN-TH EXTRA v 48. 

novembrovom čísle. Popri rozhovore so starostom a fotodokumentácii, autor článku Eva 

Kopúnková tu vlastne spracovala minikroniku od histórie po súčasnosť. Sľubne vyzneli slová 

o našom nefunkčnom kúpalisku, že by sa našlo riešenie? „Kultúra v obci je na štandardnej 

úrovni“ – konštatovala autorka článku. 

STV A RÁDIO REGINA O NÁS 

Zatiaľ čo relácia STV riešila problém vodičov obce, rádio REGINA odvysielalo reláciu, 

v ktorej redaktor spovedal matrikárku obce v relácii „O netradičných názvoch obcí“. Vysielaná 

bola v predvianočnom čase. 

„Vlčkovce z porcelánu“ 

„Vlčkovce z porcelánu“ doposiaľ nevídaná súprava... bola ponuka do domácností na 

objednávku kolekcie 4 kusov tanierov (max. 50 sérií). Umelecké námety maliara Dalibora 

Nováka – kostol, ZŠ, OcÚ a MŠ s detailmi 18 karátového zlata sa dali objednať v cene 499,-Sk 

za kus +72,50 Sk za poštovné. Kolekciu sprevádza Certifikát pravosti. Smer objednávky 

Šarišské Michaľany. 

MIESTNA KNIŽNICA 

Miestna knižnica bola otvorená vždy v utorok od 15. do 18. hodiny. Poplatok pre užívateľov 

bol 20,-Sk dospelí a 10,-Sk deti. 

Počet čitateľov bol 75, z toho do 15 rokov 42. 

Počet výpožičiek dosiahol číslo 1958. 

Ročný prírastok kníh bol 93 ks, úbytok 15 kníh. Celkový počet knižničných jednotiek bol 4314, 

z toho odborná literatúra pre dospelých 366, pre deti 220, krásna literatúra pre dospelých 2301, 

pre deti 1427 ks. 

ZDRAVOTNÍCKA STAROSTLIVOSŤ 

K sérii zmien, ktoré postihli zdravotníctvo, patria aj preventívne prehliadky. Praktický lekár 

poskytuje preventívnu prehliadku pre dospelého raz za dva roky, zdravotne postihnutým 

a darcom krvi raz ročne. Tak je to aj u našej obvodnej lekárky MUDr. Vargovej. 



Preventívne prehliadky u praktickej lekárky 

Obsahom prehliadky je komplexné vyšetrenie, vrátane prehliadky v rámci kardiovaskulárnych 

chorôb a antropometrických vyšetrení. Pohovorom s pacientom sa sústredí na riziká 

vyplývajúce z rodinnej a osobnej zdravotnej anamnézy, pracovnej záťaže a životného štýlu. 

Skontroluje stav očkovania, vyšetrí celé telo, skontroluje pulz a tlak krvi. V prípade potreby sú 

súčasťou odbery na hematologické a biochemické vyšetrenie. U pacientov nad 40 rokov je 

súčasťou preventívne vyšetrenie na cholesterol a preventívne vyšetrenie stolice na okultné 

krvácanie u pacientov nad 50 rokov a u mladších jedincov s výskytom rakoviny hrubého čreva 

a konečníka v rodine. 

U zubnej lekárky 

Frekvencia preventívnych prehliadok u obvodného stomatológa je raz ročne nad 18 rokov, 

u žien počas tehotenstva dvakrát. Obsahuje vyšetrenie stavu chrupu, slizníc, mäkkých tkanív 

ústnej dutiny a čeľustí, ako aj kontrolu zubných náhrad a dentálnej hygieny. To máme možnosť 

absolvovať v našej zubnej ambulancii u MUDr. Poláčikovej. 

Poplatky 

Bezplatná zdravotnícka starostlivosť je už minulosťou. Preventívne prehliadky uhrádzajú 

zdravotné poisťovne. Na to, že pri návšteve lekára a tiež v lekárni za recept platí pacient 20,-

Sk (okrem doplatkov za lieky) sa už stalo samozrejmosťou. Stomatologické výkony majú 

„svoje“ ceny. Za pobyt v nemocnici je denný poplatok 50,-Sk. 

ŠKOLSTVO 

Pred ukončením prvého polroka šk. roku 2003/04 bol napínavý deň zápisu budúcich prvákov 

dňa 21.1. Zapísalo sa 8 našich prvákov. Ostatní našu školu ignorovali. 

Základná škola 1.-4. ročník s Materskou školou 

Po vydaní vysvedčení a oddychového prázdninového dňa začalo aj žiakom veselšie obdobie. 

Zúčastnili sa bábkového divadla v Trnave „Zbojnícka princezná“. Nasledovala príprava masiek 

na karneval, ktorý sa uskutočnil 24.2. Predstavili sa masky z populárnych krajín, z horúceho 

pekla, Ameriky i z oblohy. 

Všetci žiaci sa pripravovali na literárnu súťaž „Hollého pamätník“. Víťazné miesta obsadili 

žiaci: Petra Kollárová, 3.roč. – 1. miesto, Simona Bóžiová a Nina Čunderlíková, 3.roč. – 2. 

miesto, Lucia Zaťková, 4.roč. – 3. miesto, Martin Richtárik, 3.roč. – 4. miesto. 

Ďalšie počítače od „RAMA“ 

Úspešným dňom bol 17. marec, dostali totiž oznam od reklamnej agentúry z Bratislavy. Znovu 

sa umiestnili medzi prvými školami v súťaži „RAMA – počítače školám“. Získali tým 

poukážku na nákup výpočtovej techniky v hodnote 130 000,-Sk. Okrem toho každý žiak dostal 

vreckovú kalkulačku. Veľkým sponzorom v zbere pán Rudolf Vidlička. 

V tento deň žiaci zároveň navštívili Hasičský záchranný zbor v Seredi. Na exkurzii sa 

oboznámili s ochrannými prostriedkami a požiarnou technikou. Navštívili aj mestskú knižnicu 

a na záver cukráreň. 

  



Pripojenie na internet 

26.4. bol na školu pripojený internet. Mesiac máj a jún už signalizujú blížiaci sa záver šk. roka. 

„Kúzelné divadlo“ bol názov predstavenia, ktoré sa konalo 4.5. v školskej jedálni. Ako už bolo 

uvedené, Deň matiek sa neobišiel bez vystúpenia našich žiakov. Veď poďakovať svojej mame 

chcel každý žiak. 

Škola v prírode 

Zaujímavý bol pobyt 7. žiakov s pani učiteľkou Delinčákovou v škole v prírode v Kokave nad 

Rimavicou, v dňoch 12.-20. mája. 

Oslavy – výlet – exkurzia – didaktické hry 

MDD oslávili súťažami, hrami a zábavou v areáli školy. Školský výlet 9.6. mal tentoraz za cieľ 

mesto a hrad Trenčín a zrúcaninu hradu Beckov. Takže pekných zážitkov bolo dosť. 10.6. sa 

na exkurzii oboznámili s prevádzkou EBO (Elektráreň Bohunice). Didaktické hry si vychutnali 

v prírode popri Váhu v Seredi. Podľa množstva a obsahu, si žiaci nemôžu sťažovať na 

mimovyučovacie aktivity. 

Výberové konanie na funkciu riaditeľky školy 

Na funkciu riaditeľky školy bolo vypísané výberové konanie. Uskutočnilo sa 26.5. za účasti 

Rady školy, starostu obce, Mgr. Kvetoslava Rozkytala – zástupcu Krajského školského úradu 

a kandidátky Mgr. Eriky Šušlovej. Podľa rozhodnutia komisie, zostala naďalej vo funkcii 

riaditeľky školy Mgr. Erika Šušlová. Tesne pred koncom šk. roka sa prišli rozlúčiť aj deviataci 

z Križovian. 

Prehľad v počte našich žiakov v ZŠ Križovany 

ZŠ v Križovanoch navštevovalo našich 77 žiakov, z toho na druhom stupni 51, na prvom stupni 

26 žiakov. 

Počet v ročníkoch bol: 1.roč. 6 žiakov, 2.roč. 9 žiakov, 3.roč. 6 žiakov, 4.roč. 5 žiakov, 5.roč. 

4 žiaci, 6.roč. 19 žiakov, 7.roč. 12 žiakov, 8.roč. 15 žiakov, 9.roč. 6 žiakov.  

Tých 26 prvostupniarov – teda ich rodičov prispieva k pádu našej školy. 

Vyučovanie v zmenených podmienkach 

Nový školský rok 2004-2005 sa začal v našej obci v nových podmienkach. Ako už bolo 

uvedené, v budove ZŠ sa delí ZŠ a MŠ. Škôlkarom slúži útulne zariadená prízemná časť 

budovy. Na poschodí sú učebne a potrebné priestory pre žiakov 1.-4. ročníka. Nechýba ani 

počítačová učebňa. Účelná a priestranná je školská jedáleň. Školský dvor si delia podľa potrieb. 

Škôlkarom iste chýba zeleň a pohodlie v ich bývalej budove, verme, že aj keď je situácia 

náročnejšia, verme, že ich režim sa zosúladí. 

Základnej škole s Materskou školou vo Vlčkovciach chýba už len väčší počet žiakov 

a dôverných rodičov. Mnohí totiž podceňujú systém malotriednej školy, ale sami sa o to 

pričiňujú. Svoje deti posielajú do škôl v okolí, nehľadiac na ich zvýšenú záťaž. 

  



Nový školský rok 2004-05 

Slávnostné otvorenie nového školského roka sa uskutočnilo 2.9. v jedálni školy. Básňou 

Spomienka na hrdinov pripomenula Nina Čunderlíková udalosti posledných augustových dní 

spred 60. rokov. Žiakov, rodičov a hostí privítala p. vychovávateľka Kudláčová. Riaditeľka 

školy Mgr. E. Šušlová vo svojom príhovore potešila počtom prvákov – 8. Starosta obce Ing. 

Šimo privítal všetkých žiakov sladkým povzbudením – lízatkom (čo by sa im nie na každej 

škole dostalo). Veľa úspechov a radosti zaželala v mene Rodičovskej rady Alžbeta 

Richtáriková. Jej prianím bolo, aby žiaci čo najlepšie reprezentovali nielen školu, ale aj rodičov. 

Slávnosť ukončili básňou žiaci Jakub Mihálik a Petra Kollárová, spevom sa im pridali Simona 

a Barbora Bóžiové a Nina Čunderlíková. Piesňou Klopy, klopy brána otváraj sa zrána, 

s radosťou vstúpili do nového šk. roka. Tešilo sa s nimi aj slniečko, ktoré pripravilo pekné ráno. 

Kolektív učiteľov a žiakov 

Žiaci ešte dostali zápisné lístky do ŠK a informácie o pomôckach. Rodičia prvákov boli po 

oslave oboznámení s režimom školy. Pedagogický kolektív v ZŠ bol nezmenený: Mgr. Erika 

Šušlová, riaditeľka, vyučovala 2. a 4. ročník, Mgr. Carmen Delinčáková vyučovala 1. a 3. 

ročník, Marta Kudláčová, vychovávateľka ŠK, Mgr. Jarmila Horváthová, vyuč. Náboženskú 

výchovu. 

Prehľad o počte žiakov: 1.roč. 8 žiakov, 2.roč. 1 žiak, 3.roč. 7 žiakov, 4.roč. 7 žiakov. ŠK 23 

žiakov, NV 22 žiakov. 

Ďalšie počítače 

Hneď 2. septembra dostala škola 6 počítačov z projektu INFOVEK. Dňa 22.9. boli počítače 

pripojené na internet. 

Vynovené školské priestory spolu s výstavou žiackych prác, výšiviek a ovocia, si návštevníci 

prezerali 26. septembra. 

Do konca kalendárneho roka sa uskutočnilo viacero aktivít. V októbri to bolo divadelné 

predstavenie v Trnave „Zlaté kura“, v decembri „Haky-baky na plote“. V novembri bol 

ukončený ročný zber papiera, ktorý bol odvezený do zberných surovín v Trnave. 

Plavecký výcvik 

9. decembra začal plavecký výcvik žiakov 3. a 4. roč. v plavárni Zátvor v Trnave, celkom 10 

návštev. 

Ďalšie decembrové dni boli zamerané na prípravu Mikuláša a programu pre dôchodcov. Pred 

odchodom na prázdniny ešte stihli predstavenie „Magická estráda“ a 21.12. vianočný večierok 

žiakov. Nezabudli svoju tvorivosť zverejniť v miničasopise Vlčkovský školáčik a samozrejme 

riadne sa učiť – záver polroka je už tu. 

Materská škola 

Po skončení vianočných prázdnin 6.1.2004 nastúpili aj škôlkari do nového kalendárneho roka. 

Začal sa prípravou na radostnú udalosť – maškarný ples. Masky od výmyslu sveta sa 

roztancovali 13.2. a všetky čakala sladká odmena. Deti predviedli rodičom program 

„Fašiangy“. 



V čase 8.-12. marca boli jarné prázdniny, nakoľko bolo prihlásených len 6 detí. 

Vyučovanie anglického jazyka 

V priebehu roka sa deti učili anglický jazyk s lektorkou Libušou Garcelovou, 1 hodinu 

týždenne. 

V máji sa pobavili na predstavení kúzelníka, ktoré finančne zabezpečila Rodičovská rada. 

Úprimným vystúpením s pásmom básničiek, piesní a scénkou potešili mamičky na Deň matiek. 

Ďalšie dni, ako už bolo uvedené, sa odvíjali menej priaznivo pre zamestnancov MŠ. Dôvodom 

bolo riešenie zlúčenia so ZŠ a sťahovanie. Posledné dni školského roka boli aj poslednými v ich 

budove. Veľmi pozorní boli deviataci, ktorí sa prišli poďakovať kvetmi pani učiteľkám 

a s deťmi sa rozlúčili so sladkosťami. No a 30.6. bola rozlúčka s budúcimi prvákmi. Každý 

z nich dostal knihu a sladkú odmenu. Spevom pri harmonike a diskotékou ukončili školský rok. 

MŠ v nových priestoroch 

Počas prázdnin čakalo pani učiteľky sťahovanie do ZŠ. Tu museli v novom šk. roku vystačiť 

dvomi triedami. Jedna trieda bola rozdelená na učebňu a herňu, v druhej bola spoločná spálňa. 

Prihlásených bolo 30 detí, z toho 3 vo veku do troch rokov. Prevádzka bola upravená od 615h 

do 1615h. 

Pedagogický pracovníci 

V kolektíve pracovníkov nastali zmeny. Vyučujúce boli: Helena Štefunková, zástupkyňa riad. 

školy, Mária Bartošová a Ľudmila Retzerová, učiteľky. 

Hospodárske pracovníčky 

Hospodárske pracovníčky pre obe školy bolo spoločné, Žofia Demovičová, administratívna 

pracovníčka, Lýdia Vašková, kuchárka, Marcela Supeková, pomocná kuchárka na ½ úväzku, 

Martina Gulová, upratovačka. 

Rozlúčka s p. uč. L. Retzerovou 

Vo svojej kronike uvádzajú až decembrové udalosti, zrejme kvôli adaptovaniu sa. Na obecnú 

oslavu Mikuláša nacvičili program, za čo sa im Mikuláš odmenil Balíčkami. Úspech zožali aj 

o týždeň svojim vystúpením pre dôchodcov. Pred odchodom na vianočné prázdniny dňa 23.12. 

ich čakali balíčky od sponzorov. V tento deň bolo aj smutno, pretože sa pre nedostatok miesta 

rozlúčila p. učiteľka L. Retzerová, ktorá v tunajšej MŠ pracovala 33 rokov. 

Jednotriedna MŠ 

K 1.1.2005 bola vytvorená jednotriedna MŠ s počtom detí 28, teda zmiešaná skupina. 

PREHĽAD NÁBOŽENSKÉHO VYZNANIA OBYVATEĽOV 

Zloženie obyvateľov podľa náboženského vyznania: 

Počet obyvateľov s trvalým pobytom  1149 

Rímskokatolícka cirkev    1033 = 89,9% 

Evanjelická cirkev augs. Vyznania       11   1% 

Gréckokatolícka cirkev          2   0,2% 

Reformovaná kresťanská cirkev         4   0,4% 

Pravoslávna cirkev           1   0,1% 



Cirkev adventistov siedmeho dňa         1   0,1% 

Nezistené vyznanie         11   1% 

Bez vyznania          86   7,5% 

Zo 44 obcí okresu iba 4 obce majú zastúpenie rím.-kat. pod 90%, Trnava 71,9%. 

CIRKEVNÝ ŽIVOT V OBCI 

Začiatok nového roka oslávili veriaci na sv. omši slávnosťou Panny Márie Bohorodičky. 

K novoročným vinšom pána farára Škriputu sa po omši pridali folklórna skupina z Križovian 

a samozrejme želanie zdravia, pokoja... odznievalo pri každom stretnutí. 

Tak ako to má byť, v atmosfére bielej zimy, prišli Traja králi a svätenie vody a domov. Ctitelia 

Božského Srdca Ježišovho začali celoročnú modlitbu Deviatnika k BSJ a organizačne 

zabezpečili prvopiatkové sv. omše. Už 25.2. začal 40-dňový pôst Popolcovou stredou. Sypanie 

popola kňazom na hlavu veriacich, je znakom úcty a pokory. 

„TELEMOST“ 

Nádherným zážitkom bolo sledovanie TV prenosu „TELEMOST“ dňa 14. marca. V tento 

sobotný podvečer boli televíziou spojení so Svätým Otcom Jánom Pavlom II. vo Vatikánskej 

aule študenti Európskych krajín – univerzít na Cypre, Malte, v Litve, Maďarsku, Poľsku, 

Slovinsku a Slovensku. „Kristus nádej Európy“ bolo symbolom spoločnej modlitby 

Radostného ruženca. 

„TECUM“ 

Slávenie Veľkonočných sviatkov (10.-12.4.) oživili spevom Okrem Vlčkovanky naši starší 

miništranti Ľuboš Matúš a Jaro Škarítka. Pridali sa k spevu Pašií a počas Vzkriesenia zastúpili 

spevom aj organistku. Účinkovali aj v predvedení Živých pašií v Križovanoch. Obidvaja sú 

členmi skupiny kresťanskej mládeže „TECUM“, Jaro doprevádza hrou na gitare. Venovali sa 

aj príprave prvoprijímajúcich detí v speve. Klub detí SRDIEČKO už nepokračuje, stretnutia 

mladých bývajú v starej fare v Križovanoch. 

Práce na údržbe kostola 

V nedeľu 2.5. informoval pán farár o prácach na údržbe kostola. Vďaka sponzorom sa 

uskutočnila výmena roliet – okeníc na zvonici vo veži. Sponzorskú pomoc poskytli p. Náhlik 

zo Šúroviec a p. Bachratý firma TRUCK-SERVIS Vlčkovce. Ďalej sa uskutočnila oprava 

orgánu, náter a oprava okien kostola. Pripravuje sa generálna oprava elektroinštalácie 

a osvetlenia, úprava priestoru pred oltárom. Na účte bolo v tom čase 300 000,-Sk. Nutná bola 

zbierka, ktorá vyniesla 67 800,-Sk. Prebehla aj zbierka na Charitu s výsledkom 6 700,-Sk. 

Vydareným sprievodom ulicou k štyrom oltárom sme 10.6. s pátrom z Tulipánu oslávili Božie 

Telo. Dokonca aj pred hostincom bol kľud. 

„Rád diakonátu“ 

Slávnostná bola nedeľa 13.6., kedy prijal Jozef Slezák z Križovian „Rád diakonátu“. Aj naši 

veriaci sa zúčastnili tejto slávnosti v Dóme sv. Martina v Bratislave. 

Prvé sväté prijímanie 

Na prvé sväté prijímanie sa tešilo 9 detí. Sviatosť prijali 20.6. štyri dievčatá a päť chlapcov. 

Pripravovala ich p. uč Mokrá. Slávnosť umocnil doprovod skupiny TECUM, vyzdobený kostol 



so srdiečkami s menami detí na nástenke. Aj keď chladnejšie počasie nežičilo, v srdiečkach detí 

bolo teplo. 

Letný tábor 

Vydaril sa aj letný tábor detí a mládeže v Hornej Maríkovej. Animátormi pre 30 detí boli J. 

Škarítka a Ľ. Matúš. 

Zájazd do Litavy 

Na prvý piatok 6.8. uskutočnili členovia BBSJ zájazd do Litavy – ústredia BBSJ. Pridali sa aj 

rodinný príslušníci a členovia klubu dôchodcov, celkom 50 účastníkov. Obdivovali sme krásu 

tohto kraja, malé osady – lazy, ale o to srdečnejších ľudí. Navštívili sme Lackov, obec ktorá má 

sotva 100 obyvateľov, ale majú nový kostol, charitný dom, múzeum, veľký kultúrny dom 

a bohaté ľudové tradície. Okrem toho sme navštívili kostol v Litave, Trpín, Dudince 

a muzeálnu expozíciu skalných obydlí Brhlovce. Bol to duchovno-poznávací zájazd s peknými 

zážitkami. 

Na hody 3.10. sprevádzala organom bývala organistka Angelika Nemčíková. Obetavci sa 

pridali k upratovaniu kostola. Slnečný deň prispel k oslave patrónky nášho kostola sv. Terézie 

z Lisieux. Bola to tradičná farská ofera. 

Zájazd k misionárom 

O týždeň sa uskutočnil zájazd detí k misionárom do Nitry. Cena za autobus 30,-Sk. 

Z príležitosti misijnej nedele bola zbierka na misie. 

V našom kostole bola predsa aspoň jedna svadba. Vernosť si sľúbili Ľudmila Škarítková 

a Michal Baňas. Že by vytrvalý dážď sľuboval bohatú nevestu? 

70. výročie posviacky nášho kostola sv. Terézie z Lisieux 

„nádherný monument“ upúta z diaľky 

Významným dňom bol 14. október. V tento deň (a aj v nedeľu 16.10) sme slávili 70. výročie 

posviacky nášho kostola. Pán farár zameral svoj príhovor k tejto udalosti, zamýšľal sa nad 

minulosťou a budúcnosťou nášho chrámu. Vyzdvihol náš chrám ako „nádherný monument“, 

ktorý z diaľky upúta a vypína sa nad celým okolím. Bol postavený v časoch krízy a chudoby, 

v priebehu roka po zbúraní starého kostola. Vyslovil nádej, že aj v budúcnosti si ho budeme 

zveľaďovať a navštevovať ho, svojimi modlitbami ďakovať a prosiť. K obetavým darom boli 

pridané chlieb, víno, ovocie, do biela vyzdobená torta. V závere omše zaspievala Vlčkovanka 

pieseň, ktorú spievali pred 70. rokmi pri vynášaní zvona. 

Dominik Müller, riaditeľ škola: 

r. 1934 

Hej občania,  

už na veži posvätný kríž stojí,  

ktorý sa tam ťažko dostal,  

len po mnohom boji. 

R: Stojí, stojí a stáť bude  

až na mnohé roky,  

nech ho stadiaľ ľudská ruka  



nikdy viac nezhodí. 

Postavený je tam na nej  

z pomoci krajanov,  

čo ochotne milodarmi  

prispeli občanom. 

R: Stojí, stojí a stáť bude  

až na mnohé roky,  

nech ho stadiaľ ľudská ruka  

nikdy viac nezhodí. 

Historické pamiatky 1799 – 1898 

Oslavu neobišiel ani OcÚ. Ako už bolo spomenuté, boli pri tejto príležitosti vydané pohľadnice 

obce s kostolom a v Občasníku a v jeho prílohe bola veľmi pekne spracovaná história kostola. 

Stojí namieste starého kostola od roku 1934. mnohé z doteraz používaných predmetov sú viac 

ako storočné. Kovový kríž je z roku 1866, svietniky 1872, omšová kniha 1799, monštrancia 

1898, kalichy 1857 a 1898, schránka na hostie 1874, sochy na vedľajších oltároch sú zo starého 

kostola. Postavený bol podľa projektu významného slovenského architekta Michala Milana 

Harminca z Bratislavy. Stavala ho firma Štrelinger z Trenčianskych Teplíc. Vysviacal ho 

trnavský biskup dr. Pavol Jantausch. Prvú omšu slúžil apoštolský protonotár dr. Ľudovít 

Okánik, spieval spevácky zbor z Trnavy pod dirigovaním skladateľa Mikuláša Schneidera-

Trnavského. 

Kňazi našej farnosti 

Od jeho posvätenia ho spravovali títo kňazi: Camillo Kovácsy do r. 1962, Emil Vadovič 1966, 

Jozef Dudík do 1971, Jozef Veselský 1990, Marián Ondrejka 1995, Alojz Gubala 1999, Libor 

Škriputa  

- prihováral sa s istotou predkom 

- jeho reč nádej prináša! 

Mesiac október je venovaný Ružencovej Panne Márii, aj u nás bola uctievaná večerným 

ružencom. 

Sviatosť birmovania 

V celej farnosti bola 30.10. slávnosť birmovania. Sviatosť birmovania prijalo 59 birmovancov 

od pána biskupa Vrableca. 

Na sviatok Dušičiek 2.11. bola večerná pobožnosť na cintoríne. Diakon Jožko Slezák vykonal 

symbolické posvätenie hrobov a obetovali sme modlitby za všetkých (veriacich) zosnulých.  

Zbierka na Charitu a Dobrá novina 

V novembri venovali veriaci 6 030,-Sk na Charitu. Neuviedla som ešte koledníkov, ktorí na 

prelome rokov 2003-2004 navštívili domácnosti s „Dobrou novinou“. Na pomoc deťom 

v zaostalých krajinách vyzbierali za pekné vinše 16 700,-Sk (spolu s koledníkmi 

v Križovanoch). 

  



Vianočné obdobie 

Posledná novembrová nedeľa zvestovala blížiace sa Vianoce. Zapálením prvej sviece 

adventného venca nastalo obdobie Adventu, ktoré sa rýchlo prehuplo do Vianoc. 19.12. už 

čakal v kostole vysoký vianočný strom od rodiny Štefákovej a pri Betleheme menší od rodiny 

Polákovej.  

Betlehemské svetlo 

Na Štedrý deň 24.12. priniesli miništranti Betlehemské svetlo. Tento raz nie do domov, ale 

prechádzali po ulici a zvonením ohlasovali svoj príchod. Pre sestry Matky Terezy v Bratislave 

vyzbierali 5 000,-Sk. Pred polnočnou omšou i počas nej zneli piesne a koledy Vlčkovanky 

s doprovodom organistu Šebastiána Lovásika. Omšu slúžil páter z Trnavy. 

Živý Betlehem 

Okrem vianočnej radosti sme sa tešili na Živý Betlehem v podaní skupiny TECUM. Maštaľ 

s jasličkami aj oslíkom boli pripravené pod kostolom pri potoku. Aj napriek vetru a sychravému 

dažďu sa deti poďakovali Ježiškovi vinšami a pesničkami. 

Štatistika za rok 2004 

Ďakovná svätá omša na záver roka bola na Silvestra. Pán farár uviedol niekoľko údajov zo 

štatistiky: Stav na účte činil 360 000,-Sk + 100 000,- dar od sponzora (Vlčkovce). V priebehu 

roka bolo vo farnosti 37 pohrebov, narodilo sa 21 detí, bolo 11 sobášov, 21 prvoprijímajúcich 

detí a 59 birmovancov. Vyslovil poďakovanie za obetavú pomoc v kostole, ale aj nespokojnosť 

s účasťou na omšiach, hlavne birmovancov. Vyslovil obavu, aby birmovka nebola pre mnohých 

rozlúčka s náboženstvom. 

POLITICKÉ STRANY, HNUTIA 

MO HZDS – ĽS – Ľudová strana Hnutie za demokratické Slovensko 

Vzhľadom na nízky stav členskej základne ĽS-HZDS ktorú tvorilo 9 členov, pracoval 

dvojčlenný výbor. Predsedom organizácie bol Rudolf Križanovič. Funkciu tajomníka 

a pokladníka zastávala Mária Madarová. 

Okrem 4 výborových, 1 členskej a 1 výročnej schôdze riešili podľa potreby aktuálne problémy. 

Zviditeľňovali sa v osvetovo-propagačnej činnosti strany, informovanosťou občanov – voličov, 

v riešení politickej a spoločenskej situácie v obci a okolí. Dobré vzťahy udržiavali aj na 

neoficiálnych spoločenských stretnutiach. Napriek minimálnemu počtu členov, ktorý pripisujú 

politickému a spoločenskému dianiu na Slovensku, sú optimistami v programovej orientácii 

a ideáloch strany. 

Aktivita členov 

Vzhľadom na svoje i finančné problémy sa veľkým percentom podieľali na spoločenskom 

živote v obci. Sám predseda Rudolf Križanovič je známou obľúbenou postavou Mikuláša, či 

prostorekého farára pri dojímavom pochovávaní basy, popri funkcii zástupcu starostu obce. 

Aktívnou poslankyňou a súčasťou Vlčkovanky je Mária Madarová, rovnako Ing. Juraj Kudláč, 

MO SČK dlhodobo vedie Renáta Kudláčová. Poslancami OZ sú aj ďalší 4 členovia a 2 

nominovaní – nezávislí členovia. 

  



Účasť na okresnom sneme 

Predseda MO sa zúčastnil na Okresnom sneme a na obvodnom aktíve predsedov obecných 

organizácii v Zavare. Dňa 14.1. sa zúčastnil v Trnave na návšteve cirkevných, justičných, 

podnikateľských zástupcov, školských zariadení (ako Trnavská univerzita, UCM, Energetické 

učilište, OcÚ Suchá n/Parnou, Priemyselný park PSA Peugeot) za účasti predsedu ĽS HZDS 

Vladimíra Mečiara, poslancov NR-SR Mikuša, Husára, Jasovského, členov okresného 

a krajského predstavenstva a vybraných predsedov ZO. 

MO-HZD – Hnutie za demokraciu 

Rovnaký počet 9 členov bolo organizovaných aj v MO-HZD. Predsedom bol Marián Miškolci. 

Funkciu Tajomníčky a pokladníčky vykonávala Daniela Viselková. 

Za prispenia sponzora p. Repiského a OcÚ pripravili 210 balíčkov po 50,-Sk na mikulášske 

posedenie detí. 

ORGANIZÁCIE – KLUBY – SPOLKY 

ZO Slovenský zväz záhradkárov ZO SZZ 

Práca výboru ZO SZZ pokračovala v zaužívaných aktivitách. Výbor zasadal 6-krát, pracoval 

v nezmenenej zostave. Uskutočnila sa 1 členská výročná schôdza s účasťou starostu obce Ing. 

Šimu a člena republikového výboru SZS p. Horvátha. 

Aktivity členov výboru 

Členovia výboru sa zúčastnili súboru prednášok poriadaných OV SZZ. Prednášky boli 

zamerané na ochranu záhradných plodín, nové odrody a metódy rezu ovocných drevín. V sade 

SPŠP bola praktická ukážka rezu. Zaujímali sa o akcie v okresnom meste a v okolí. Požehnania 

vín v Trnave sa zúčastnil Filip Uhrovič. Dňa otvorených trnavských pivníc sa zúčastnil 

Ľubomír Sivák a Ing. Peter Uhrovič. Školenia funkcionárov v Trakoviciach Ing. Peter Uhrovič 

a Viliam Ginga.  

32. ročník degustácie vín 

Naši záhradkári pokračovali aj v tradičných domácich aktivitách. Vo februári to bol už 32. 

ročník degustácie vín. Zo 71 vzoriek bolo 49 bielych a 22 červených. Komisia udelila 23 

zlatých medailí, 46 strieborných a 4 bronzové, bez ohodnotenia boli 2 vzorky.  Šampiónom 

medzi bielymi vínami a zároveň šampiónom výstavy bola odroda Rulandské biele, výrobcu 

Jozefa Bachratého zo Zelenča. Šampiónom červených bola odroda Alibernet z Farmy FRESH 

Majcichov. K vysokej úrovni prispeli aj výrobcovia HORES Šúrovce, ZO Zeleneč, Majcichov, 

Križovany, Dolné Orešany, výrobcovia zo Šoporne, Suchej n/P, Skalice, Vajnor, Grinavy, 

Báhoňa. Domácim výrobcom boli odovzdané diplomy.  

Úspechy mimo obce 

Naši členovia Filip Uhrovič a František Smák boli úspešní na degustácii v Zelenči 

a Majcichove, so ziskom 5 zlatých a 4 strieborných medailí. František Smák získal ocenenie za 

vzorku Dievčie hrozno 90,00 šampión na školení degustátorov v Trnave. 

Pamätné listy 

Pri príležitosti životných jubileí boli jubilantom odovzdané Pamätné listy. 



Výstava ovocia, zeleniny, kvetov a poľovníckych trofejí 

21.9. sa uskutočnila v priestoroch ZŠ Výstava ovocia, zeleniny, kvetov a poľovníckych trofejí. 

Prezentovali sa tu aj pestovatelia z Križovian, Opoja, Bukovej. Najviac výpestkov dodal Filip 

Uhrovič, Pavol Hanus, František Šuran. Veľký obdiv získala kolekcia 76 druhov kaktusov 

Miroslava Falatha. Výstavu navštívilo 136 návštevníkov. Vystavované ovocie bolo odovzdané 

do ŠJ. 

Družobný zájazd Břeclav – Trnava 

Zaujímavou akciou bol družobný zájazd UR ČSZ Břeclav, na ktorom sa zúčastnili Jaroslav 

Kocmál, Turanský Ján a Ing. Peter Uhrovič. Vo Valtických pivniciach ochutnávali 6 druhov 

vín, navštívili zámok vo Valticiach, ovocné sady Patria Kobyli. Na záver bolo posedenie 

v Hustopečiach s primátorom mesta, s predstaviteľmi ÚR ČSZ Břeclav a domácej ZO 

Hustopeče. Podujatie nielen veselé, ale predovšetkým bohaté na získané skúsenosti.  

MO SČK Slovenský červený kríž 

Pojazdná ambulancia HTS 

Miestna organizácia Slovenského zväzu červeného kríža uskutočnila 30.1. odber krvi 

v nezvyklých podmienkach. Za darcami prišla pojazdná ambulancia z HTS Bratislava. Odber 

bol zorganizovaný na požiadanie Hematologicko-transfúznej stanice. Po odbere bolo posedenie 

darcov v klubových priestoroch OcÚ. 

Darovali krv 

Na výzvu zareagovali a krv darovali títo naši občania: Bc. Juraj Kudláč, Tibor Dano, Miroslav 

Axmann, Kristína Gingová, Zita Jakubechová, Eva Šuranová, Ing. Roman Miškolci, Drahomír 

Kabát, Marián Brezík, Jaroslav Silný. 

Pridali sa aj susedia z Križovian: Ján Beták, Ivan Bán, Štefan Indrišek, Terézia Franková, 

z Majcichova: Ján Konečný. 

Darcovstvo krvi bolo vždy spoločensky vysoko cenené gesto. Avšak zvlášť cenná je 

skutočnosť, že darcov neodradili zmenené podmienky, strata nároku na 24h voľno, preplatenie 

náhrady mzdy (zdravotníckym zariadením zamestnávateľovi). 

KLUB DÔCHODCOV 

V prvú februárovú sobotu sa uskutočnilo hodnotenie činnosti Klubu dôchodcov, spojené 

s príjemným posedením členov a s občerstvením. 

Drotár 

18.2. navštívili divadelné predstavenie Drotár v divadle J. Palárika v Trnave. Pre mnohých bolo 

oživením spomienok na čas mladosti, keď Drotára hrali naši vtedajší mládežníci. 

Výstava ručných prác 

„Udržujte rodičovské tradície, zviditeľňujte a zveľaďujte dedičstvá predkov“ je veľmi výstižný 

odkaz všetkým rodičom a občanom. Tieto slová napísala do kroniky klubu návštevníčka 

Výstavy ručných prác dňa 26. septembra. Bol to Deň otvorených dverí v prebudovaných 

priestoroch ZŠ, spojený s Výstavou ručných prác a Výstavou ovocia a zeleniny. 

Vystavovateľov ručných prác bolo 30, dodali 202 exponátov, ktoré si s obdivom prezrelo 109 



návštevníkov. Pri aranžovaní sa prejavil cit a vkus Slávky Hincovej, Angely Magulovej 

a Františky Šuranovej. Vyšívané či háčkované obrusy, vankúše, obrázky, drevorezby, práce 

z hliny, lákali oči všetkých účastníkov. 

Zájazd do Ostrihomu 

13.11. za nepríjemného sychravého počasia sa uskutočnil zájazd členov Klubu do maďarského 

Ostrihomu. Zastávka bola najskôr v Komárne. Škoda, že pri prehliadke Námestia Európy 

chýbal sprievodca. V architektúre budov sa dalo ťažko orientovať. Cez most Márie – Valérie 

sme sa blížili do cieľa cesty – Ostrihomskej baziliky. Okrem hlavnej lode, kde ženy 

z Vlčkovanky zaspievali piesne, sme si prezreli hrobky významných cirkevných hodnostárov. 

Cena vstupenky k hrobkám bola 20,-Sk. V ďalších priestoroch bola expozícia korunovačných 

klenotov, vstupné 70,-Sk. Platilo sa v našej mene. Uzimení sme sa na spiatočnej ceste poohriali 

v supermarkete v Štúrove. 

Gazda a ženy spomínali – hry, strašidlá, veselé príbehy 

Predvianočnú atmosféru pripomenuli 12.12. našim dôchodcom deti z MŠ pásmom pri 

jasličkách. Na harmonike ich doprevádzala p. uč. Retzerová. Žiaci ZŠ pridali tance a spev. Snáď 

sa hlási nový dorast Vlčkovanky, napr. Petra Kollárová, Barbora a Simona Bóžiové. Gazda 

Milan Gabriel zaujal hlavne deti vyrezávaním šimly a vlkov z dreva a hrou s nimi. Veselé aj 

strašidelné boli príbehy žien. O značení husí rozprávala Mária Madarová, o strašidlách Gita 

Glasová a Štefánia Dobrovodská. O kúpaní detí, koňov aj kusí na našom potoku vyrozprávala 

MUDr. Darina Marušiaková. Spomienky na tancovačky vytiahla Štefka Dobrovodská. Ako 

pásla husi a ako jej pri tom zhorelo „koberko“ hovorila Mária Hlavičková. Posledné dva 

príbehy sú „ve farkašínskem nárečí“ v závere záznamu. 

20. výročie Vlčkovanky 

Z pohľadu zloženia je už vlastne aj spevácka skupina Vlčkovanka súčasťou Klubu dôchodcov. 

Ich vystúpenia boli každým rokom spomínané pri kultúrno-spoločenských podujatiach v obci 

alebo okolí. Tento rok bol pre nich významným. 

Pre dobro všetkých 

24.7. oslávila naša Vlčkovanka 20. výročie založenia. Po návšteve hrobov zosnulých členov sa 

stretli na sv. omši. Pán farár Škriputa vysoko ocenil pôsobenie a obetavosť, ochotu odoprieť si 

kus svojho voľného času a pohodlia pre dobro iných, či už je to pri cirkevných alebo 

spoločenských podujatiach. Škoda, že na omši sa zúčastnilo veľmi málo spoluobčanov. 

Spomienky a veselosť, nie inak ako s pesničkami, sprevádzali posedenie v ZŠ. Slová vďaky za 

všetkých občanov tlmočil starosta obce Ing. Šimo. Spomínaný už bol článok v Okresných 

novinách TH EXTRA. 

Náladu a odhodlanie všetkých členov vystihla vo svojom príhovore vedúca skupiny Mária 

Hlavičková: 

„Vlčkovanka je pre mňa Rehabilitácia nervov, tela a hlavne pľúc a dýchania, rozháňa stres 

a starosti aspoň na chvíľu. Keď máme niečo nacvičovať, niektoré frflete a načo tam pôjdem, už 

sme staré, aj tak nikto nepríde. Ale keď sa nám program podarí a diváci sú spokojní, my tiež, 

potom máme úsmev od ucha k uchu! Povieme si to stálo zato! Pre svoje zdravie potrebujeme 

aj spev aj úsmev. A staré sme neni! Tie, čo po nás frflú, sú staršie, aj keď majú menej rokov! 

Jak Štefka hovorí, „Veď sme neni nijaké Béčka!“ Takže ŽIVIO VLČKOVANKA 



A ščul tú našu: 

Ve Vlčkovcách tam pri háji  

chlapci sa schádzali,  

ked to dzívčence vidzeli  

šecky tam utekali.  

Špacírujú po brehu chodzá,  

každá si fijalenku trhá,  

potom ju večer milému  

na kabát pripína. 

Aj moja milá tam bola  

fijalenku trhala,  

potom ju večer milému  

na kabát pripínala.  

Nepripínaj ju ty inému,  

pripni ju svojemu milému, 

kerého si miluvala  

každučkú nedzelu. 

ZO – Zväz zdravotne postihnutých 

Zdravotná prednáška, Divadelné predstavenia 

Pre členov zväzu a občanov bola 5.2. zdravotná prednáška. 18.2. boli organizátormi 

divadelného predstavenia Drotár, v Trnave. Cena vstupenky bola 50,-Sk a cesta autobusom 50,-

Sk. Cenovo náročnejšia a určite a prevedením bol muzikál Kleopatra, v Bratislave. Cena 

vstupenky bola 700,-Sk. Predstavenie sa uskutočnilo v septembri. Vzhľadom na malý počet 

členov sa podujatí zúčastňovali aj ostatní záujemcovia. Tak tomu bolo aj na ďalších 

predstaveniach v Trnave, Statky zmätky, Generál, Z opery do opery (marec – jún).  

15.12. sa uskutočnilo predvianočné posedenie zdravotne postihnutých občanov. 

Poľovnícke združenie Vlčkovce – Opoj 

Hodnotenie činnosti 

Poľovnícke združenie malo 24 členov, 1 člen – Ing. F. Hájik sa vzdal pre zaneprázdnenosť. 

Výbor sa zišiel celkom 9krát a 2krát bola zvolená členská schôdza. Svoju činnosť hodnotili 

vcelku úspešne. Kladne bola hodnotená aj zo strany OcÚ obidvoch obcí, hlavne vyčistenie 

katastrálneho územia od navozených skládok a tiež zorganizovanie výstavy poľovníckych 

trofejí. Pochvaľovali si tiež posedenie s manželkami a zástupcami OcÚ pri príležitosti mesiaca 

poľovníctva. Záujmom výboru je skvalitňovať, nie rozširovať členskú základňu, s dôrazom na 

zvyšovanie kultúry a etiky vo vzájomných vzťahoch, ako aj dodržiavanie poľovníckej etikety. 

Starostlivosť o zver a výsledky lovu 

Hlavným bodom ich plánu bola starostlivosť o zver. V roku 2004 bol stav ulovenej zveri 

nasledovný: srnec 4/1, srnka 2/2, srnča 4, zajac 60/60, bažant 101, sliepka 0. (poznámka – 

zlomok udáva údaje z rokov 2004/2003). Ulovená škodná zver: líška 27/36, vrana 24/18, straka 

43/42, sojka 6/2, túlavý pes 6/5, túlavá mačka 18/11. Plán lovu raticovej zveri splnili, zajačej 

nie. 



Prenájom pôdy 

Na zimné obdobie zabezpečili dostatok krmiva a kamennej soli s vitamínmi, liečivo pre srnčiu 

zver. Prikrmovanie vykonávali hlavne pri vysokej snehovej prikrývke. Nakoľko bol problém 

zohnať lacnejšie krmivo, výbor zabezpečil prenájom 2ha pôdy od vlastníkov. Spolu 

obhospodarujú cca 4ha pôdy. Chcú si tak sami dorábať krmivo. Úhyn zveri bol nižší. Do revíru 

vrátili 20 zajacov a 20 bažantov. Produkcia diviny vzrástla o 100% a to za 0,48kg/ha.  

PZ má poľovne upotrebiteľných 5 stavačov, 2 brlohárov a stavača na dohľadávanie srnčej. 

Brigádnické hodiny – povinne 

Výbor navrhol vyplatiť chovné na veľké plemená psov 6 000,-Sk, na malé 3 000,-Sk. Plán 

brigádnických hodín bol splnený až na opravu vagóna v dolnom poli, 3 členovia však 

neodpracovali povinných 40 hodín. Poľovníci majú prísny režim. 

Lesný urbariát spoločenstvo Vlčkovce 

Ochrana flóry, fauny, životného prostredia 

Lesný urbariát spoločenstvo Vlčkovce požiadal PZ o pomoc proti páchateľom devastácie lesa, 

nakoľko prísľub riešenia a nápravy od starostu obce Majcichov sa nedostavil. Nemajú vraj 

mechanizmy na odstránenie vyváženého odpadu z časti Palaj a ani peniaze na úhradu. 

Prospešná by podľa nich bola dohoda s PZ Majcichov na ochranu flóry, fauny a životného 

prostredia vôbec. 

Jednota spotrebné družstvo 

Počet evidovaných členov v Jednote bol 26. Na členskej schôdzi obdržali nákupné poukážky 

na tovar v hodnote 200,-Sk. Pri každom nákupe v predajniach Jednoty majú členovia zľavu 2% 

z ceny nákupu. 

Predajňa jednoty chýba 

Jednota sa prispôsobuje systému predaja hypermarketov pravidelnými výhodnými akciami. 

Naši občania ich využívajú v Križovanoch, Trnave či v Seredi. My tieto možnosti nemáme. 

Filmový klub POHODA 

Ešte sa v kine premieta 

Ako už bolo uvedené, sme jednou zo štyroch obcí okresu, v ktorých sa ešte premieta kino. Bola 

to hlavne aktivita mládežníkov z filmového klubu Pohoda. 

Úspešným filmom tohto roka bol Umučenie Krista. Vzbudil návštevnosť hlavne starších ľudí 

z našej i susednej obce. 

ŠPORT 

Ihrisko pre plážový volejbal 2% z daní 

Mládežníci sa aj v tomto roku aktivizovali pri získaní 2% daní od občanov a podnikateľov. Zo 

zisku 32 000,-Sk vybudovali svojpomocne v areáli TJ ihrisko na plážový volejbal. 

  



Turnaj v plážovom volejbale 

Otvorenie ihriska bolo 28.8. turnajom v plážovom volejbale. Štartovné bolo 30,-Sk na hráča 

a bolo použité na nákup občerstvenia. Celé popoludnie bolo sprevádzané disco hudbou. 

Sponzorskými darmi prispeli Iveta Dobrovodská a Anna Ištvanovičová. Do tuhého boja 

nastúpili družstvá s originálnymi názvami, sála z nich správna mladícka roztopašnosť. 

Súpisky tímov boli nasledovné: 

Fešáci: Kudláč B., Potisk, Leitner 

Božské telá: Chrvala M., Antal M., Šturdík 

Pijem pijem: Videlka K., Lacko J., Lacko M. 

XXX: Královič Šutovský, Rogel 

Slečinky: Danihelová, Hrnčiarová, Sivák Ľ. 

Jing a jang: Bílik T., Bílik L., Gabriel 

Hodokvasníci: Bilčík, Nováková, Šulc 

No name: Pikna, Vašková, Repiský 

Traja zhavranelí bratia: Viselka P., Hlavinka, Štibrányi 

Posledné: Varzál, Zaťko, Sovišová 

Chaos: Calpaš, Chrvala P., Kubovičová 

Cicenky: Dobrovodská Nik., Dobrovodská Nat., Matúšová 

Roztlieskavačky: Haršányiová Z., Orešanská T. 

Tešíme sa na ďalší ročník! 

Umiestnenie v duchu pravidiel Fair play: 

1.miesto Božské telá 

2.miesto Fešáci 

3.miesto Traja zhavranelí bratia 

4.miesto XXX 

Pokračovali v kondičke ženy aj muži 

Kondície si aj v tomto roku udržiavali mladšie ženy cvičením aerobiku pri hudbe, pod vedením 

Klaudie Kubovičovej z Opoja a Natálie Dobrovodskej. Mladí muži zotrvávali v posilňovni. 

Starších žien na rehabilitačnom cvičení akosi ubúdalo. 

V kinosále sa rozbehol stolný tenis. Trénovali mladší chlapci – mládežníci. 

TJ Družstevník Vlčkovce 

Naše „A“-čko a dorast 

Ako vyzerali športové aktivity v tomto roku vo futbale. „A“ mužstvo dospelých hralo 

v okresnej súťaži v skupine A-Trnavsko. Umiestnili sa na 12. mieste. 

Naši dorastenci v tomto roku nehrali. Dôvodom bol nedostatok hráčov.  

Žiacke futbalové družstvo hralo v okresnej súťaži pod vedením Antona Šimu mladšieho. 

Už dlhšie obdobie pretrváva pasivita vo výbore TJ, nepracoval v plnom zložení. 

  



Oslava MDD 

Vďaka Vladimírovi Falathovi sa okrem majstrovských futbalových zápasov podarilo 

organizačne zabezpečiť oslavu MDD pre deti do 14 rokov. Pri organizácii vypomohli aj 

členovia MO HZD Darina Ševčíková, Daniela Viselková, Ivan Viselka.  

Tradícia „Starých pánov“ 

Treba ešte spomenúť tradičné hodové futbalové zápasy starých pánov Opoj – Vlčkovce. Hrajú 

sa na odvetu na hodové pondelky. Skončia posedením pri hodovej hostine. 

Ostáva len veriť, že Vlčkovskému futbalu svitne na lepšie časy, tak ako to bolo v minulosti. 

POČASIE – UDALOSTI 

Očakávané prvé dni roka priniesli ochladenie, ale bez snehu. Pravá biela zima prišla 5.1., no 

o týždeň už po snehu nebolo ani stopy. V druhej polovici mesiaca sa prudko ochladilo. Vzápätí 

začiatkom februára sa oteplilo až na +14 aj +17°C. Február vyzeral aprílovo. Ďalší týždeň už 

teplomer ukazoval -8°C, so snehovými prehánkami a pokračovalo to tak aj v prvom marcovom 

týždni. Od 15. marca vystúpila teplota na 18 až 20°C. Dlho sme sa však nezohrievali, od 22.3. 

znova pokles teplôt, dážď, vietor. 

Búrka a ľadovec, Znova blesk 

Počasie v apríli zodpovedalo charakteru tohto mesiaca, ale bolo málo dažďa. Celkom pekne 

bolo na veľkonočné sviatky. Posledná dekáda sa vylepšila až na +22°C. máj bol studený, už 

v nedeľu 9.5. strašila búrka s ľadovcom. Májové noci boli chladné, vcelku daždivé. Silná búrka 

bola 9.6., lejak, víchrica, aj ľadovec, zdá sa, že sa o deň oneskoril Medard. Blesk znova zasiahol 

kostolné zvony a okolité domy. 

Zatmenie Slnka Venušou 

Vzácny astronomický úkaz bol 8.6., kedy bol pozorovateľný prechod Venuše pred Slnkom. 

Zatmenie Venuše bolo vidno ako malý čierny krúžok, dráha tvorila tetivu. Tiež prechádzal od 

720 do 13. hodiny. Na pozorovanie bolo potrebné tmavé sklo, poslúžili aj dve diskety. Tento 

úkaz bol pozorovateľný v roku 1882 a najbližšie bude 6.6.2012. 

Most do neba 

Večer 15.6. o 2045h počas mierneho dažďa zdobila oblohu nádherná dúha, ako by most od 

východu na juh. 

Júnové výdatné dažde pokračovali aj v júli, darilo sa zelenine, zemiakom, ale aj burine. Striedali 

sa prehánky, výkyvy teplôt. V druhej polovici augusta sa leto vrátilo, no nie nadlho. Už 25.8. 

sa znovu ochladilo, dokonca 30.8. ráno nás zobudila búrka.  

Dvojitá dúha 

Prázdniny zavŕšila 31.8. večer pred 20. hodinou nádherná, tento raz dvojitá dúha. (Druhá bola 

menej výrazná, farby boli v obrátenom poradí, dotýkali sa navzájom červenými farbami.) 

Úroda 

Kolísavé počasie, sucho ďalších dní, striedavé slnečné a chladnejšie dni a hlavne chladné noci, 

ovplyvnili úrodu hrozna. Rozšírila sa múčnatka. Úroda hrozna bola biedna, s množstvom 



suchých napadnutých strapcov, takže aj „pesničiek“ bolo menej. Slabšia bola aj úroda marhúľ, 

ostatného ovocia bol dostatok, ale jablká hodne červiveli a padali. 

Tatry prosia o pomoc padli na kolená 

September končil ochladením na 17 až 13°C, vietor. Pekná bola hodová nedeľa 3.10., slnko, 

teplota nad 20°C. Ale v ďalší týždeň sa už objavili nočné mrazy 0 až -2°C, cez deň 11°C. 

V závere októbra boli pekné dni, pretrvali aj počas dušičkových sviatkov, keď ortuť vystúpila 

až na +20°C. Ďalší víkend však výrazné ochladenie -3°C. Martin neprišiel na bielom koni, ale 

po ňom ďalšie ochladenie. Vyvrcholilo 19.11. kedy sa prehnal silný búrkový vietor. Tatry 

zasiahol orkán s rýchlosťou 100km/h. Zničil až 90% ročnej ťažby dreva. 

Naše krásne Tatry padli na kolená, prosia o pomoc. 

Prvý sneh 

Prvý snehový poprašok 20.11. nevydržal. Začiatok decembra bol pekný, hlavne okolo 

Mikuláša, s teplotou +8°C. Potom nasledovali krátke pochmúrne dni, tmavé rána. Pred 

Vianocami mrholilo, poľadovica, bez bielej krásy, ktorá neprišla ani počas sviatkov. 

Katastrofa v Ázii – zemetrasenie a Tsunami 

Rozmary počasia vyvrcholili 26.12. katastrofou v oblasti Indického oceána v juhovýchodnej 

Ázii. Zemetrasenie a búrlivá vlna Tsunami zasiahli rozsiahle územie Indonézie, Thajska, Srí 

Lanky, Indie, s bilanciou cca 300 000 ľudských obetí, domácich aj dovolenkujúcich v 13. 

štátoch. Správy v médiách poznamenali odklon zemskej osi a zmenu rýchlosti otáčania Zeme. 

Boh nás chráň! 

Odišli ešte mladí 

Ani tragédia u nás sa nevyhýbali. Zarážajúce bolo, že priamo v areáli praktickej lekárky zomrel 

mladý muž. Ďalší zahynul pri kúpaní v štrkových jamách. 

Pri prechádzaní cez diaľnicu u nás zachytil kamión mladého chlapca z Opoja, ktorý neskôr na 

následky ťažkých zranení zomrel. 

Luxusný pobyt 

Ešte niekoľko perličiek. V roku 2003 mal náš občan luxusný pobyt v protialkoholickej liečebni 

v Trnave, neuhradil 600,-Sk. Nakoniec bol zadržaný v NVÚ v Leopoldove. OcÚ bol požiadaný 

o úhradu pomernej časti nákladov na prevádzku protialkoholickej liečebne, ktorá činila 7 500,-

Sk.  

Padol máj 

Aj v našej obci padol strom, ale našťastie iba našim regrútom pri stavaní mája. Koruna 

spadnutého stromu narušila strechu rodinného domu na druhej strane ulice a tiež aj výsadbu na 

verejnom priestranstve. Zo strany OcÚ bola majiteľke Angele Rovenskej poskytnutá náhrada 

1 000,-Sk. 

Rušná polnoc 

Funkčnosť sirény na budove OcÚ si zodpovední odskúšali v pravú polnoc, namiesto poludnia. 

Ešte že to bola len porucha v systéme varovania mimo obce. Ale vystrašila riadne. Ťažko sa 

uprostred spánku zorientovať či ide o poplach vážny alebo planý. 



Požiar na Záhumenskej 

Na pozemku OcÚ v blízkosti Záhumenskej ulice a diaľnice horelo. K požiaru došlo 16.9. 

v dopoludňajších hodinách. Pozemok mal byť použitý na stavbu prečerpávacej stanice obecnej 

kanalizácie. Začal sa na ňom zhromažďovať odpad z domácností, ktorý začal z neznámych 

príčin horieť. Možno samovznietením, možno chcel niekto urobiť poriadok? 

Ceny energie a potravín 

Všetkých nás zmrazili nové, podstatne vyššie ceny potravín, energie, plynu a zavedenie 19% 

dane. Cena plynu sa od 1.1. zvýšila o 40%, cena elektrickej energie o 20%. Za chlieb sme 

zaplatili 27,-Sk, za rožok 2,-Sk. Liter mlieka sa šplhal k 18,-Sk, 1kg múky 13,70Sk, 1kg cukru 

kryštál. 34,-Sk, 1kg cukru mletého 49,-Sk. 

V prvom polroku poklesli dočasne ceny mäsa – bravčové: bôčik 69,-Sk/kg, krkovica 105,-

Sk/kg, karé 120,-Sk/kg. 

Kurencami nás sýtila Čína a Brazília v cenách 160 až 180,-Sk/kg – kuracie prsia. Naše sliepky 

nevieme kde odleteli. 

Zákazník, hľadaj kde je práve akcia!  

Hlavne, že sme to všetko v roku 2004 prežili. 

ZO SPOMIENOK STARŠÍCH 

„Volakedajšé tancuvačky“ – z rozprávania Štefky Dobrovodskej 

Volakedy bývali inačé tancuvačky jako sú neskáj. Tancuvat sa začalo hned po letánijách, na 

ulici pred „mamušku Bošácku“. Do večerného zvonená bola omladzina vytancuvaná, kolko sa 

jej scelo. 

Ale tancuvalo sa aj za humnáma, na novej hrackej, betónke. Fero Mihok zebral harmoniku 

a vyhrával tak, že sa aš stromy zelenali ve Farkašínskem háji. 

To teda bolo, no radost sa na tú tancujúcu chasu kukat! 

Kde sa ešte tancovalo – na muzike 

Štefka však nepovyprávala šecko. Ja si pamätám z rozprávania môjho otca na bály ktoré bývali 

na „Gucmanovém“ (neskór Beláková). Tance boli aj v kantíne vraj na „Bílikovém“, až potom 

v „cukrovarskej“ kantíne. 

Spomínam si, ako sme ako deti pozerávali zo striešky pivnice u Bohunických na zábavy vo 

dvore u Čavojských - NUPOD (starý obchod). V čase keď som sa vydávala (60. roky) bývali 

zábavy (muziky) v sále šunku u Dobrovodských. Tu bývali aj svadobné muziky, na ktoré sa 

prišli pozerať zvedavé ženy. Pesnička „Idzte baby“ bola pre ne ako ušitá.  

Idzte baby, idzte domov, už je na Vás čas!  

Dzívky už ste pomluvily, mládencov ste obkukaly,  

móžete íct spat. 

Jedna baba povedala, že tých klebét nenechá,  

keby mala pre né chodzit, keby mala pre né chodit  

k čertom do pekla. 



V lete bývali nezabudnuteľné zábavy v „družstevnej“ (Slezákovej) záhrade. Volali ju aj 

„pánska záhrada“. Tam býval hlavne majáles, juniáles. 

V chladnejšom období bývali zábavy neskôr v sále kultúrneho domu, nakoniec v družstevnej 

sále oproti šenku. Či to už boli tradičné záhradkárske, hodové, katarínske, silvestrovské, 

šibačkové, vždy bolo veselo. Aj koštovky končili tancom, aj keď len pri harmonike Mina 

Magulu. Teraz už ani sálu na tance nemáme. Po ulici sa ozýval spev. Dnes po diskotékach 

buchot a silné reči. 

Mária Hlavičková: „Jako sme pásli husi pred 50 rokmi“ 

Jako sme pásli husi pred 50. rokmi, zaspomínala si na „drapačkár píra“ Mária Hlavičková: 

Ked som vyhnala svoje husi z potoka, víte, nájct ich medzi 500 husáma bol aj problém, ale boli 

vycvičené. Jak som začala na ne kričat, tak samé povylízali z potoka. A ešče som ich mala aj 

poznačené ze zelenú farbu na hlave. Autá tak nechodzili, tak sme chodzili s husáma až ke 

smolárne, už ani tá tam neni. Predtým to bolo pri agačoch. Husi išli vedla cesty jak husári, šak 

som im aj spívala – paste sa husičky radom.... A boli aj hladné, šak od rána bolo daleko. 

Paste sa husičky radom,  

polejem vás s madom  

a gúnora s cesnekom,  

pod zeleným venčekom. 

Šeci pasáci sme išli jeden za druhým. Prišli sme na rolu, husi sme nechali pást a my sme 

vymýšľali jako sa budeme hrát, lež pójdeme klásky zbírat.  

Hájnik idú, čo ščúl! 

Vymysleli sme si, že budeme opekat kukuricu. Tabla bola vedla a hájnika nebolo vidzet. 

Vytrhali sme strniščo, spravili vatru, drevo sa v kanáli našlo, zapálili a čekali lež donesú 

kukuricu. Ked vatra najlepší horela, dosik pozrel k Homorovu a skríkol: hájnik idú, čo ščúl! 

Bolo to dzedko Kabát. Ony boli dobrý hájnik, ale prísny. Friško sme hasili ohen, rozhádzali 

pahrebu, podupali, lenže bolo vidzet čírnú ohoretú zem. Tak já som na to prestrela koberko. 

Ale bez koberka som nemohla ícit, lebo ždycky som mosela volačo donést. Dzedko vedzeli čo 

sme robili. Nepovedali ništ, ale zostali stát na betónke a kukali na nás jako cicho sedzíme 

a hráme karty. Netrvalo to ani 10 minút a pod koberkom začalo pukotat. Najprv fuk, vyfúkla 

jedna dzírka, hned druhá. Tak sa ich tam narobilo, bolo by zhorelo celé koberko. Bolo už samá 

dzírka, aj tak by už bolo na ništ. 

Doba bola taščá, ale úprimnejšá a veselšá 

Samozrejme doma bola výplata. Dneská by sme dzetom spravili koberu aj z nedzelného obrusa, 

len keby sceli ícit aspon na zelinu pre zajácov. Ale bolo nám aj vtedy dobre. Doba bola taščá, 

ale úprimnejšá a veselšá. A kolko hrý sme si sami navymýšlali! 

Spomienky na mladosť boli aj kruté 

Spomienky na mladosť však boli aj kruté. Tak tomu bolo aj v živote Jána Širokého. Jeho sestra 

si spomína na rok 1944, kedy narukoval ako aktívny vojak do Trnavy. V roku 1945 odišiel s 1. 

Trnavskou posádkou do povstania. Bol ranený v horách pri Telgárte. Odtiaľ bol odvlečený ako 

zajatec do Nemecka. Tam ťažko pracoval na zbúranisku zbombardovaných domov. Počas prác 



sa mnohí vrhli na smetisko, kde jedli odpad zo zemiakov a repy. Ako prídavok neraz dostali 

s obuškom po hlave, spomína sestra Irma Antalová. 

Doma ho denne očakávali. Otec chodil čakať na stanicu v Trnave. Vtedy aj v Trnave bývali. 

V jeden deň nešiel a práve vtedy pribehol k nim susedov malý chlapec. Povedal im, že pri bráne 

stoja vojaci a nechcú pustiť „nášho syna“ dnu. Na to sme všetci vyšli von a zbadali sme pri 

bráne Janka. Bol veľmi vychudnutý, mal so sebou drevený kufor s ktorým rukoval. Bol zničený 

fyzicky aj psychicky. Zvítanie s rodinou bolo neopísateľne radostné. Doma potom jedol varené 

zemiaky a tak sa zotavoval, následky však zostali. Niektorí, čo si po príchode dopriali silnejšiu 

stravu, zomreli. Škoda, že nám o tom všetkom nestihol porozprávať on sám. 

Pri písaní kroniky za rok 2004 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Vlčkovský Občasník 

Vyhodnotenie činnosti organizácií, klubov a hnutí  

Regionálny týždenník TRNAVSKO 

TN TH EXTRA 

Rozhovor s občanmi Vlčkoviec.  

Vlastné pozorovanie.  

 

Súčasťou tejto kroniky je fotoalbum s prílohami. 

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2004 bol prerokovaný v Obecnej rade vo 

Vlčkovciach, ktorá ho dňa 24. mája 2005 schválila. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


